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Närvaro-/tjänstgöringslista 

Namn När- 
var- 
ande 

Tjänst- 
gör- 
ande 
ers. 

Reserva- 
tion 

Omröstning Anteckningar 

§ § 

§ § Ja Nej Ja Nej 

Ordinarie 

Roger Johansson (VI) x  Ordförande 

Ulf Breitholtz (V) x 

Anton Ångman (C) - 

Lillemor Edholm (S) x  Justerare 

Mikael Sjölund (S) - 

Ersättare 

Johan Andersson (C) x x Ersätter Anton Ångman (C) 

Linus Källgren (-) x 

Sebastian Nygren (V) x x Ersätter Mikael Sjölund (S) 

Åsa Sjödén (S)  - 

Morgan Nordin (S)  - 

Lillemor Edholm (S) utses till justerare av dagens protokoll 

Justering sker digitalt 
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§ 36

Informationer 

Utskottet tar del av följande informationer 

Lägesrapport Kulturplanen 

Bibliotekschef Eva Mårtensson ger en dagslägesrapport kring kulturplansarbetet. Det 

arbetas just nu med både den regionala som lokala kulturplanen samt med både den 

regionala somt lokala biblioteksplanen.  

Lägesrapport Byapengen 

Fritidschef Bengt Åkerlind redovisar årets ansökningar och utbetalningar av ”Byapengen” 

Sollefteå camping 

Campingen har gått väldigt bra i sommar. Prognos c:a 1,5 mnkr plus. 

Feedback kommer att samlas in från sommarens campinggäster. 

Långsele camping 

Arrendatorn av Långsele camping har aviserat att arrendet kommer att sägas upp. Ärendet 

tas upp till politisk behandling under hösten. 

Uppsamlingsplats för skrotbilar  

Åsa Eriksson och Maria Söderlund, Miljö-och byggenheten, berättar att det kommer att 

köras en test gällande uppsamling av skrotbilar.  

Under två dagar i november kommer Ådalens bilskrot att stå på plats och gratis ta hand om 

anmälda skrotbilar i Junsele. Fungerar det bra kommer det även att testas i Ramsele. 

Sollefteå kommer också att ha ett mottagningsställe. Transport till uppsamlingsplatsen 

ombesörjs av ägaren. Anmälan av bilinlämning ska ske senast två dagar innan inlämningen. 

Asfalteringen Återvinningscentralen i Ramsele 

Kommer inte att bli av i år 

Junsele-Krånge 1:38 

Skyddsinspektör Emelie Sjölander berättar om problem med byggnaden. Bland annat finns 

det risk för nedrasande snöskydd som kan träffa gående på trottoaren.  
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§ 37

Ekonomi- och verksamhetsuppföljning 2022-08-31 

Beslut 
Utskottet för Samhällsutveckling godkänner redovisningen av ekonomi- och verksamhets-

uppföljningen för augusti månad 

Ärendebeskrivning 
Till utskottet för Samhällsutveckling redovisas fyra separata ekonomi- och verksamhetsuppfölj-

ningar:  

a) Samhällsutveckling

b) VA och avlopp

c) Gata och park

d) Avfall

Beslutsunderlag 
Verksamhets- och ekonomiuppföljning Samhällsutveckling 2022-08-31 

Verksamhets- och ekonomiuppföljning VA och avlopp 2022-08-31 

Verksamhets- och ekonomiuppföljning Gata och park 2022-08-31 

Verksamhets- och ekonomiuppföljning Avfall 2022-08-31 

Muntlig genomgång - Mattias Axelsson  
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§ 38 Dnr: KS 220/2022 

Föreläggande med vite – Lännäs 5:11 

Paragrafen innehåller uppgifter som skyddas av Dataskyddsförordningen 
(GDPR) och publiceras inte.
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§ 39 Dnr: KS  221/2022 

Föreläggande med vite – Gårdnäs 1:10 

Paragrafen innehåller uppgifter som skyddas av Dataskyddsförordningen 
(GDPR) och publiceras inte.
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§ 40 Dnr: KS  223/2022 

Taxa livsmedelstillsyn 

Beslut 
Utskottet för Samhällsutveckling föreslår 

Kommunstyrelsen föreslå 

Kommunfullmäktige besluta 

- att fastställa Livsmedelstaxan i sin helhet.

Ärendebeskrivning 

Lagstiftningen har gjorts om inom livsmedelslagens område vilket innebär att från 1 januari 

2023 måste alla kommuner börja med att efterhandsdebitera för den utförda 

livsmedelskontrollen. Sollefteå kommuns nuvarande taxa gällande timavgift, fastställdes år 

2012 varvid ett nytt taxeunderlag behövde tas fram. Timtaxan baseras på ett underlag från 

Sveriges kommuner och regioner.  

I den uträkningen blir resultatet två olika timavgifter, en för den planerade kontrollen och 

en annan för uppföljningar vid brister. I den för uppföljningar vid brister ingår inte restiden. 

I förslaget har dessa två taxor jämkats så det finns en timtaxa på 1000 kronor från dagens 

930 kronor. I Sollefteå kommun finns 137 privata livsmedelsföretag, 34 kommunala samt 

32 kommunala vattenverk och 10 stora vattenföreningar som berörs av ändringen. Taxan är 

bara ett steg i förändringar av livsmedelskontrollen, även risklassificeringen där antalet 

kontroller och kontrolltimmar räknas ut kommer att förändras under 2023.  

Samråd 

Vid utskicket av den årliga avgiften för 2022, i början av september skickades information 

om den nya taxan ut till alla livsmedelsföretag. 

Förvaltningens bedömning 

Att efterhandsdebitera kan innebära mindre intäkter innan inspektörerna har vant sig med 

det nya arbetssättet. Taxan är bara ett steg i förändringar av livsmedelskontrollen, även risk-

klassificeringen där antalet kontroller och kontrolltimmar räknas ut kommer att förändras 

under 2023. Dessa två processer kunde inte gå parallellt då företagen och kommunerna har 

haft mycket synpunkter på det nya som är på gång. För våra företagare blir det inte så stor 

skillnad, vi har under flera år utfört kontroller varje år för den årliga avgiften som betalts i 

förväg. Timavgiftens höjning från 930 kronor till 1000 kronor behövs för att inte kontrollen 

ska behöva bekostas med skattemedel. Troligtvis blir det dock inte dyrare för våra 

livsmedelsföretag eftersom vi kommer att ta ut för utförd livsmedelskontroll, i efterhand.  
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Det blir heller inte en alltför stor höjning om man tänker på att det är 10 år sedan själva 

timtaxan togs fram och index har aldrig räknats upp. Taxan är framräknad med hjälp av en 

mall från Sveriges kommuner och regioner och finns bilagd till ärendet. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Livsmedelstaxan fastställs i sin helhet 

 

Beslutsplanering 

Samhälllsutvecklingsutskottet 2022-09-16 

Kommunstyrelsen 2022-10-11 

Kommunfullmäktige 2022-11-31 

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 

Att införa efterhandsdebitering är nytt för miljö- och byggenheten och därför är det oklart 

om det kommer att bli en lägre intäkt för livsmedelskontrollen, det finns dock en risk att 

handläggare drar ner tiden för utfört arbete vilket leder till att livsmedelskontrollen inte 

finansierar sig själv vilket lagstiftningen kräver. Med tiden kommer dock detta system vara 

betydligt bättre för våra livsmedelsföretag som betalar först efter kontrollen har skett.  

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Maria Söderlund – KS 223/2022-1 

Bilaga 1 - Livsmedelstaxa 

Bilaga 2 - Uträkningsmodell för timtaxa livsmedel från SKR 

Muntlig föredragning, Maria Söderlund 
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§  41  Dnr: KS   211/2021      

 
Svar motion: Motorgård för ungdomar 
  
Beslut 
Utskottet för Samhällsutveckling föreslår 

Kommunstyrelsen föreslå 

Kommunfullmäktige besluta 

 

- att motionen anses besvarad 

 

 

Ärendebeskrivning 

Åsa Sjödén (S), har lämnat in en motion gällande "EPA-ungdomarna - Glesbygdens nästa 

entreprenörer?". 

 

Förslaget 

"De senaste tio åren har vi kunnat se en enorm utveckling på antalet EPA-traktorer 

inte bara i vår kommun utan också i stora delar av landet. Att äga och köra en  EPA är 

för kommunens ungdomar många gånger en förutsättnings för att kunna träffa 

kompisar och umgås utanför skoltid då kollektivtrafik i glesbygd ofta är minst sagt 

sparsam. Aldrig tidigare har så många unga tjejer haft egna bilar. Det är viktigt för 

jämställdheten att det finns bra och trygga ställen att träffas på 

 

Regeländringar på senare tid har också gjort det enklare "göra en  EPA" av en vanlig 

bil. Det behövs inte längre lika omfattande ombyggnationer av bilen för att bli 

godkänt. Att meka med sina bilar, installera ljud och ljus mm är trots förenklingarna 

fortfarande ett stort intresse bland ungdomarna och en självklar del i att vara  EPA- 

ägare. 

 

När antalet ungdomar som kör har ökat så har också kritiken mot dem blivit större. 

Ungdomarna vill så klart samlas, köra, spela musik och umgås och detta skapar 

irritation bland många vuxna. Att ge ungdomarna en möjlighet att samlas på ett ställe 

där de inte stör sin omgivning vore därför ett självklart sätt att underlätta för alla. Vi 

tror att det finns ett stort engagemang bland ungdomarna som vi vuxna behöver ta 

vara på inför framtiden. Ungdomarna är kreativa och uppfinningsrika när det kommer 

till att fixa med sina fordon. Vad är det som säger att vi inte bland dessa har 

morgondagens entreprenörer och näringsidkare? En "motorgård" med möjlighet till 

att meka, umgås och kanske fika, där ungdomarna själva får ta ett stort ansvar för 

verksamheten, tror vi skulle kunna göra mycket för dessa ungdomar. Kanske behöver 

det inte byggas upp en helt ny lokal, kanske finns det möjlighet att hyra in sig i redan 

befintliga. 
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Därför föreslår vi att Kommunfullmäktige beslutar utreda möjligheten att skapa en 

"motorgård" för kommunens ungdomar." 

 

Förvaltningens bedömning 

I budgetbeslut 2022 tilldelades 150 000 kronor för Mötesplats/Motorgård.  

 

Ungdomsenheten utreder i olika steg vad som efterfrågas av ungdomarna när det gäller 

mötesplatser/motorgårdar. Kartläggning har gjorts genom uppsökande verksamhet, genom 

spontana samtal, i enkätform och i samband med olika aktiviteter. 

 

När det gäller organiserad verksamhet så har det genomförts aktiviteter som  EPA-bingo, 

EPA-fika på Hullsta-Gård Ung, drive-in-bingo och " EPA-slinga".   

EPA-slingan innebär att köra till punkter utifrån latitud/longitud och väl framme möta 

specifika uppgifter som exempelvis att gissa ett däcks lufttryck, mäta och se vem som 

kommit närmast.  

Priser till de olika aktiviteterna har sponsrats av lokala entreprenörer. 

Ungdomssamordnaren påtalar även att  EPA-ungdomarna kommer till olika organiserade 

verksamheter, exempelvis på fritidsgårdarna eller körande sina fordon till träningar inom 

olika idrotter. 

 

Ungdomsenheten samverkar med lokala motorklubbar för att möta upp motorburen 

ungdom och deras behov. Nu närmast vid träff i Långsele under juni månad. 

 

Ungdomsenhetens olika sätt att nå  EPA-ungdomarna har rönt intresse i länet och 

Ungdomssamordnaren har varit inbjuden till en länsträff på Kommunförbundet 

Västernorrland för att informera om de insatser som genomförs i Sollefteå och den 

samverkan som finns såväl inom kommunen som med föreningslivet och med handlarna. 

 

Vid kontakt med andra kommuner framförs att det är en kort livscykel på  EPA-perioden 

och därmed en kort period som platsen är viktig för enskilda individer. Det innebär ett flöde 

av nya ungdomar som ska finna mötesplatsen/motorgården intressant.  

Det konstateras, från Ungdomsenheten, att det behöver vara en attraktiv lösning för att vara 

hållbart över tid. Därför är mycket viktigt med ungdomarnas synpunkter och medverkan 

samt det förtroende som byggts upp genom en etablerad kontakt mellan ungdomsenhetens 

medarbetare och  EPA-ungdomarna.  

Parallellt med dialog och aktiviteter som planeras och genomförs fortsätter 

ungdomsenheten arbetet för en långsiktig lösning tillsammans med motorklubbarna.  

 

Utifrån ovanstående bedömer förvaltningen att motionen anses besvarad. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Motionen anses besvarad. 
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Beslutsplanering  

Utskottet för Samhällsutveckling 2022-09-12 

Kommunstyrelsen 2022-10-11 

Kommunfullmäktige 2022-11-31 

 

Ärendets tidigare behandling 

KF, 2021-06-28, §63 

 

Beslutsunderlag  

Förvaltningsyttrande, Siv Sjödin – KS 2011/2021-3 

Motion, Åsa Sjödén (S), KS 211/2021-1 

Muntlig föredragning, Siv Sjödin 
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§  42 KS 83/2021 

 

Svar Medborgarförslag: Fritidsgård i Näsåker 
 

Beslut 
Utskottet för Samhällsutveckling föreslår 

Kommunstyrelsen föreslå 

Kommunfullmäktige besluta 

 

- att medborgarförslaget anses besvarad 

 

 

Ärendebeskrivning 

Elisabeth Mähler, Näsåker, har lämnat in ett medborgarförslag gällande "Fritidsgård i 

Näsåker". Förslaget har fått mer än 25 röster sedan det publicerades på hemsidan, februari 

2021. 

 

Förslaget 

"På Hem- och Skolas årsmöte i Näsåker i slutet av förra året, var ungdomsgården i 

byn en utav punkterna på dagordningen. Bland de närvarande på mötet ansåg en klar 

majoritet, att Näsåkers ungdomar (från 12 år och uppåt) bör ha samma rättigheter och 

möjligheter som ungdomarna i grannbyarna. Samt också som de inne i Sollefteå stad. 

Där finns ungdomsgårdar som bedrivs i kommunal regi med anställd personal, som 

avlönas av kommunen och så vill vi i Näsåker också ha det. 

 

Det finns ett stort behov av en ungdomsgård i byn. I nuläget finns väldigt lite 

verksamhet som riktar sig till ungdomar i Näsåker. Och det finns ingen gemensam 

mötesplats för dem. I avsaknad av detta blir konsekvensen att ungdomarna hänger på 

byn, åker omkring i sina EPA-traktorer och upplever att de inte har något att göra. 

Samt att de är oprioriterade och oviktiga. Det är viktigt att fånga upp dessa ungdomar 

och erbjuda dem ett positivt sammanhang, där de kan växa, få möjlighet att vara 

tillsammans och ha en meningsfull fritid. 

 

Därför vill Hem och Skola att Näsåker får en ungdomsgård som drivs i kommunal 

regi, precis som i grannbyarna Junsele, Ramsele och Långsele. Utöver en egen 

ungdomsgård i byn skulle vi också gärna se ett utbyte och samverkan med de andra 

ungdomsgårdarna i närområdet." 
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Förvaltningens bedömning 

I budgetbeslut 2022 tilldelades 150 000 kronor för Fritidsgård i Näsåker.  

 

Under andra veckan i februari 2022, så snart restriktionerna till följd av pandemin tillät, 

besökte en fritidsledare från ungdomsenheten årskurs 6 i Näsåkers skola samt åk 7-9 i 

Junsele skola för att inbjuda ungdomarna till ett möte angående uppstart av Fritidsgård i 

Näsåker. 

Mötet hölls i Markusgården den 14 februari 2002, dit fjorton ungdomar kom för att 

diskutera aktiviteter och inköp tillsammans med ungdomsenhetens personal; fritidsledare, 

verksamhetsledare, musikhandledare samt handledare för film "afterschool". 

 

Fritidsgården har, sedan starten den 21 februari, öppet måndagar klockan 18.00 - 21.00 med 

verksamhet som vänder sig till ungdomar 12 - 18 år. 

 

Gällande utbyte och samverkan med andra fritidsgårdar, har det påbörjats. Under sportlovet 

anordnade Näsåker och Junseles fritidsgårdar en gemensam resa - inklusive liftkort och 

lunch - till slalombacken i Solberg. Trettioen ungdomar från Junsele och Näsåker deltog.  

 

Kommunens fritidsgårdar har gårdsråd i syfte att utveckla den lokala fritidsgårdens 

verksamhet. Det kommer att bildas ett gårdsråd även i den nystartade fritidsgården i 

Näsåker. 

 

Utifrån ovanstående bedömer förvaltningen att medborgarförslaget anses besvarat. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Medborgarförslaget anses besvarat 

 

Beslutsplanering  

Utskottet för Samhällsutveckling 2022-09-12 

Kommunstyrelsen 2022-10-11 

Kommunfullmäktige 2022-11-31 

 

Ärendets tidigare behandling 

KF 2021-04-26, §7 

 

Beslutsunderlag  

Förvaltningsyttrande, Siv Sjödin – KS 83/2021-3 

Medborgarförslag, Elisabeth Mähler - KS 83/2021-1 

Muntlig föredragning, Siv Sjödin 
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Datum och tid:   2022-09-16       kl. 09:00-12:00 


 


Plats Junselerummet – Sollefteå kommunhus 


Beslutande Enligt närvaro- och tjänstgöringslista 


 


    


Övriga  Guniris Jonasson Sekreterare  § 36-43 


närvarande: Niklas Nordén T.f. kommundirektör    § 36-43 


 Mattias Axelsson Ekonomienheten        § 37 


 Eva Mårtensson Biblioteket  § 36 


 Åsa Eriksson Miljö- o byggenh  § 36 


 Maria Söderlund Miljö- o byggenh  § 36, 40 


 Bengt Åkerlind Fritidsenheten              § 42  


 Siv Sjödin Stab o service  § 43 


  


      


 
 


Underskrifter Sekreterare: Guniris Jonasson         §  36-43 


  


 Ordförande: Roger Johansson (VI) §  36-43 


   


 Justerare: Lillemor Edholm (S)        §  36-43 


   


    


 


Bevis om justering 
Justeringen har tillkännagetts genom anslag på kommunens digitala anslagstavla, www.solleftea.se 
 
Myndighet:  Kommunstyrelsens utskott för Samhällsutveckling 
 


Sammanträdesdatum: 2022-09-16 


 
Anslaget: sätts upp 2022      tas ner 2022  
 


 
Förvaringsplats för protokollet: Kommunkansliet, kommunhuset, Sollefteå 
 
 



http://www.solleftea.se/
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Närvaro-/tjänstgöringslista 


 
 


Namn 
 


När- 
var- 
ande 


 


Tjänst- 
gör- 
ande 
ers. 


 


Reserva- 
tion 


 


Omröstning 
 


Anteckningar 


 
 


§ 
 


§  


 
 


§ 
 


§ 
 


Ja 
 


Nej 
 


Ja 
 


Nej  


          


Ordinarie           


Roger Johansson (VI) x         Ordförande 


Ulf Breitholtz (V) x         


Anton Ångman (C) -         


Lillemor Edholm (S) x          Justerare 


Mikael Sjölund (S) -          


 


Ersättare          


Johan Andersson (C) x x       Ersätter Anton Ångman (C) 


Linus Källgren (-) x         


Sebastian Nygren (V) x x       Ersätter Mikael Sjölund (S) 


Åsa Sjödén (S)  -          


Morgan Nordin (S)  -         


 


 


Lillemor Edholm (S) utses till justerare av dagens protokoll 


 


Justering sker digitalt 
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§ 36 


 


Informationer  
 


Utskottet tar del av följande informationer 


 


Lägesrapport Kulturplanen 


Bibliotekschef Eva Mårtensson ger en dagslägesrapport kring kulturplansarbetet. Det 


arbetas just nu med både den regionala som lokala kulturplanen samt med både den 


regionala somt lokala biblioteksplanen.  


 


Lägesrapport Byapengen 


Fritidschef Bengt Åkerlind redovisar årets ansökningar och utbetalningar av ”Byapengen” 


 


Sollefteå camping 


Campingen har gått väldigt bra i sommar. Prognos c:a 1,5 mnkr plus.  


Feedback kommer att samlas in från sommarens campinggäster. 


 


 


Långsele camping 


Arrendatorn av Långsele camping har aviserat att arrendet kommer att sägas upp. Ärendet 


tas upp till politisk behandling under hösten. 


 


 


Uppsamlingsplats för skrotbilar  


Åsa Eriksson och Maria Söderlund, Miljö-och byggenheten, berättar att det kommer att 


köras en test gällande uppsamling av skrotbilar.  


Under två dagar i november kommer Ådalens bilskrot att stå på plats och gratis ta hand om 


anmälda skrotbilar i Junsele. Fungerar det bra kommer det även att testas i Ramsele. 


Sollefteå kommer också att ha ett mottagningsställe. Transport till uppsamlingsplatsen 


ombesörjs av ägaren. Anmälan av bilinlämning ska ske senast två dagar innan inlämningen.  


 


Asfalteringen Återvinningscentralen i Ramsele 


Kommer inte att bli av i år 


 


Junsele-Krånge 1:38 


Skyddsinspektör Emelie Sjölander berättar om problem med byggnaden. Bland annat finns 


det risk för nedrasande snöskydd som kan träffa gående på trottoaren.   
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§ 37   


 
Ekonomi- och verksamhetsuppföljning 2022-08-31 
 
Beslut 
Utskottet för Samhällsutveckling godkänner redovisningen av ekonomi- och verksamhets-


uppföljningen för augusti månad 


 


Ärendebeskrivning 
Till utskottet för Samhällsutveckling redovisas fyra separata ekonomi- och verksamhetsuppfölj-


ningar:  


 


a) Samhällsutveckling 


b) VA och avlopp 


c) Gata och park 


d) Avfall 


 


 


Beslutsunderlag 
Verksamhets- och ekonomiuppföljning Samhällsutveckling 2022-08-31 


Verksamhets- och ekonomiuppföljning VA och avlopp 2022-08-31 


Verksamhets- och ekonomiuppföljning Gata och park 2022-08-31 


Verksamhets- och ekonomiuppföljning Avfall 2022-08-31 


Muntlig genomgång - Mattias Axelsson  
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§  38   Dnr: KS 220/2022  


 


Föreläggande med vite – Lännäs 5:11  
 


Beslut 
Utskottet för Samhällsutveckling förslår 


Kommunstyrelsen besluta 


 


- att med stöd av 26 kap. 17 § Miljöbalken (1998:808), ansöka om verkställighet hos 


Kronofogdemyndigheten av nämndens beslut daterat 2019-05-13, § 73 dnr 38/2019. 


 


Sammanfattning av ärendet 


Miljö- och byggenheten har i sju års tid genom inspektioner, muntliga och skriftliga 


påpekanden, förelägganden samt föreläggande med vite, försökt förmå Roland Rupert 


Näslund (19430809-8138) att städa den kraftigt nedskräpade fastigheten Lännäs 5:11.  


 


Det senaste föreläggandet var ett föreläggande med vite om 100 000 kronor som dömdes ut 


på grund av att det inte skedde någon uppstädning av fastigheten inom utsatt datum. Miljö- 


och byggenheten har inte nått framgång med de hittills vidtagna åtgärderna och bedömer att 


ytterligare föreläggande med eller utan vite inte kommer leda till någon förbättring. Miljö- 


och byggenheten föreslår därför att en ansökan om att verkställa föreläggandet om 


uppstädning görs till Kronofogden.  


 


Roland Näslund har förutom Lännäs 5:11 haft ytterligare två nedskräpade fastigheter 


Västervik 1:1 och Gårdnäs 1:10 där miljö- och byggenheten har försökt förmå Roland 


Näslund att städa utan resultat. Fastigheten Västervik 1:1 städades till slut under 


Kronofogdens försorg genom att föreläggandet om att städa fastigheten Västervik 1:1 


verkställdes hos dem. Av de tre nedskräpade fastigheterna kvarstår nu Lännäs 5:11 och 


Gårdnäs 1:10. 


 


Ärendebeskrivning 


Ett klagomål på nedskräpning av fastigheten Lännäs 5:11 inkom 2015-04-20 till miljö- och 


byggenheten, Sollefteå kommun. Enligt klagande fanns bland annat gräsklippare och 


skrotbilar på fastigheten. Det uppgavs även att Roland Näslund var ägare till avfallet, dock 


inte fastighetsägare. Enligt klagande ligger vattentäkten som försörjer byn med vatten i 


närheten av fastigheten Lännäs 5:11.     


 


Ett besök gjordes på fastigheten 2015-06-12. Ett brev skickades därefter till Roland 


Näslund med information om klagomålet samt önskemål om återkoppling med vilka 


åtgärder som planerades att vidtas. 


 







 
    


Nämnd/styrelse 


Kommunstyrelsens utskott 


för Samhällsutveckling 


 


PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 


2022-09-16 


 


 


 


 
 
Sida 


7 (20) 


 


 


 


Det vidtogs inga åtgärder och ett nytt besök på platsen gjordes därför 2016-09-05 och 2016-


10-28. Vid besöket på fastigheten Lännäs 5:11 2016-10-28 fanns bland annat gräsklippare, 


fordon, bildäck, skoter och båt på fastigheten. Fastigheten Lännäs 5:11 ägs av Erik Anders 


Armstrong, Roland Rupert Näslund har uppgett att han är ägare till föremålen på 


fastigheten. 


 


Roland Rupert Näslund förelades att städa fastigheten från metallskrot, fordon och övrigt 


avfall såsom gräsklippare, skoter, bildäck med mera, detta skulle vara utfört senast 2017-


05-31 (föreläggande § D 744, 2016-11-18). Roland Rupert Näslund kontaktade miljö- och 


byggenheten 2017-05-19 och bad om förlängd tid för föreläggandet och tiden förlängdes 


med tre månader. 


 


Ett oanmält tillsynsbesök utfördes 2017-06-21 för att följa upp föreläggandet. Vid 


uppföljningen hade inte skräpet på fastigheten tagits omhand. Det hade även tillkommit 


skräp på fastigheten i form av till exempel kylskåp, skotrar och gräsklippare. Roland Rupert 


Näslund kontaktade miljö- och byggenheten ännu en gång 2017-08-18 för att få tiden 


förlängd och det gjordes en överenskommelse att åtgärderna skulle vara utförda till 2017-


09-30.  


 


Åtgärder vidtogs inte och Roland Rupert Näslund förelades därför på nytt om att städa 


fastigheten (beslut D § 1118, daterat 2017-12-18). Föreläggandet delades upp i två punkter 


där gräsklippare, fordon, snöslungor, båtmotor och vitvaror skulle forslas bort från 


fastigheten senast 2018-06-31. Resterande föremål såsom bildäck, båtar (motorbåtar, 


roddbåtar, kanoter, segelbåtar), trädgårdsmöbler i plast, träplankor, lastpallar och annat 


träavfall, baracker, husvagn fälgar, plåt, metallrör, presenningar, plastdunkar med mera  


skulle avstädas från fastigheten senast 2018-09-30. 


 


Ett nytt klagomål angående nedskräpning på fastigheten Lännäs 5:11 inkom 2018-08-29. 


Enligt klagande finns pumphuset och dricksvattentäkten på fastigheten och förser fyra 


hushåll samt Överlännäs församlingshem och kyrka med dricksvatten. Klagande var orolig 


att nedskräpningen på fastigheten kan leda till att dricksvattnet förorenas och ville därför att 


fastigheten städas, flygbild med avfallets och dricksvattenanläggningens placering bifogas i 


Bilaga 1 – Flygbild på fastigheten Lännäs 5:11, 2018-12-07. 


 


Uppföljning av föreläggandet utfördes 2018-10-10 av Miljö- och byggenheten. 


Föreläggandet bedömdes inte som uppfyllt då de saker som förelades om att städa bort 


fortfarande fanns kvar. Vid tillsynen fanns cirka 70 till 80 gräsklippare, fordon, epatraktor, 


skoter, snöslungor, båtar, vitvaror såsom frysbox, bildäck, trädgårdsmöbler i plast, 


baracker, husvagn, fälgar, plåt, metallrör, presenningar, plastdunkar med mera kvar på 


fastigheten. 
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På grund av att det inte skedde någon uppstädning av fastigheten förelades Roland Näslund 


med vite om 100 000 kronor att forsla bort skräp på fastigheten till 2019-08-19 (§ 73, 


daterat 2019-05-13, dnr KS 38/2019). Beslutet överklagades av Roland Näslund men 


Länsstyrelsen avslog överklagan.  


 


Uppföljning av föreläggandet gjordes 2019-08-19. Det hade inte skett någon uppstädning 


och föreläggandet bedömdes inte som uppfyllt varav en ansökan om utdömande av vite 


gjordes till mark- och miljödomstolen. Mark- och miljödomstolen avslog kommunens 


ansökan på grund av att föreläggandet inte vunnit laga kraft. Beslutet överklagades av 


miljö- och byggenheten till mark- och miljööverdomstolen som beviljade 


prövningstillstånd. Mark- och miljööverdomstolen undanröjde Mark- och miljödomstolens 


beslut och ärendet återförvisades till dem. Mark- och miljödomstolen förpliktade sedan 


Roland Näslund att betala det förelagda vitet om 100 000 kronor.  


 


Åtalsanmälningar gällande nedskräpning och oaktsam förvaring av avfall har även gjorts på 


samtliga tre fastigheter som skräpats ner, Lännäs 5:11, Gårdnäs 1:10 och Västervik 1:1 där 


Roland Näslund dömdes för miljöbrott, strafföreläggande godkänt 2022-05-30. 


 


Förvaltningens bedömning 


Miljö- och byggenheten bedömer att tidigare förelägganden inte har följts och att det inte är 


troligt att ytterligare förelägganden med eller utan vite kommer ge önskvärt resultat. Miljö- 


och byggenheten bedömer därför att det finns behov av att ansöka om verkställighet av 


beslutet hos Kronofogden.  


 


Miljö- och byggenheten bedömer även att ansökningarna om verkställighet av besluten för 


fastigheterna Lännäs 5:11 och Gårdnäs 1:10 bör göras samtidigt för att minimera risken att 


skräp flyttas mellan fastigheterna för att undgå städning.  


 


Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 


När Kronofogden verkställer beslutet om att städa fastigheten ska den föreläggandet riktar 


sig till, det vill säga Roland Rupert Näslund betala kostnaden för Kronofogdens 


verkställande. Om personen saknar tillgångar för att täcka kostnaden för verkställandet kan 


Sollefteå kommun vara tvungen att stå för kostnaden.  


 


Miljö- och byggenheten utreder för närvarande möjligheten att utföra städningen av 


fastigheten i egen regi efter att ansökan om verkställighet gjorts till Kronofogden för att 


kunna minska kostnaderna. Alternativet är annars att Kronofogden anlitar någon att utföra 


städningen. 
 
Förvaltningens förslag till beslut  
Kommunstyrelsen beslutar med stöd av 26 kap. 17 § Miljöbalken (1998:808) att ansöka om 


verkställighet hos Kronofogdemyndigheten av nämndens beslut daterat 2019-05-13, § 73 


dnr 38/2019.  
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Ärendets tidigare behandling 


Kommunstyrelsen 219-05-13 § 73 


 


Beslutsgång 


Utskottet för Samhällsutveckling 2022-09-16 


Kommunstyrelsen 2022-10-11 


 
Beslutsunderlag 


Förvaltningsyttrande, Ida Sundelin – KS 220/2022-1 


Muntlig föredragning, Ida Sundelin 
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§  39   Dnr: KS  221/2022  


 


Föreläggande med vite – Gårdnäs 1:10 
 


Beslut 
Utskottet för samhällsutveckling föreslår  


kommunstyrelsen besluta 


 


- att med stöd av 26 kap. 17 § Miljöbalken (1998:808), ansöka om verkställighet hos 


Kronofogdemyndigheten av nämndens beslut daterat 2019-05-13, § 72 dnr KS 


36/2019. 


 


 


Sammanfattning av ärendet 


Miljö- och byggenheten har i sex års tid genom inspektioner, muntliga och skriftliga 


påpekanden, förelägganden samt föreläggande med vite försökt förmå Roland Rupert 


Näslund (pers.nr 19430809-8138) att städa den kraftigt nedskräpade fastigheten Gårdnäs 


1:10. Klagomål på nedskräpning av fastigheten har även inkommit tidigare till miljö- och 


byggenheten under 1990-talet.  


 


Det senaste föreläggandet var ett föreläggande med vite om 200 000 kronor som dömdes ut 


på grund av att det inte skedde någon uppstädning av fastigheten inom utsatt datum. Miljö- 


och byggenheten har inte nått framgång med de hittills vidtagna åtgärderna och bedömer att 


ytterligare föreläggande med eller utan vite inte kommer leda till någon förbättring. Miljö- 


och byggenheten föreslår därför att en ansökan om att verkställa föreläggandet om 


uppstädning görs till Kronofogden.  


 


Roland Näslund har förutom Gårdnäs 1:10 haft ytterligare två nedskräpade fastigheter 


Västervik 1:1 och Lännäs 5:11 där miljö- och byggenheten har försökt förmå Roland 


Näslund att städa utan resultat. Fastigheten Västervik 1:1 städades till slut under 


Kronofogdens försorg genom att föreläggandet om att städa fastigheten Västervik 1:1 


verkställdes hos dem. Av de tre nedskräpade fastigheterna kvarstår nu Gårdnäs 1:10 och 


Lännäs 5:11.  


 


Ärendebeskrivning 


Ett klagomål på nedskräpning av fastigheten Gårdnäs 1.10 inkom till Kommunstyrelsen 


2016-10-05. Det uppgavs finnas stora mängder skräp på fastigheten, bland annat maskiner, 


cyklar, gräsklippare, båtar, bilbatterier, olja med mera. Fastigheten ägs av Benjamin 


Sikström men skräpet ägs av Roland Näslund. 


 


Klagomål på nedskräpning av fastigheten har även förekommit tidigare och inkom då under 


1990-talet till miljö- och byggenheten.  
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Miljö- och byggenheten besökte fastigheten 2016-10-07. Vid besöket kunde det konstateras 


att skräp fanns på fyra platser på fastigheten (se bifogad karta). Tre av platserna låg längs 


en vändplats och den fjärde vid huset och ladugården på fastigheten. 


 


Vid plats 1 (se karta i bilaga 1) fanns bland annat tre bilbatterier, olja, kemikalier som 


exempelvis koncentrerad propylenglykol, däck, båt, båtmotor, presenning, skopa till en 


maskin med mera. 


 


Vid plats 2 (bilaga 1) fanns bland annat en lastbil, lysrör och lysrörsarmaturer, 


ventilationsrör, mindre byggnad/barack med mera. 


 


Fortsättningsvis på den tredje platsen (bilaga 1) stod en hjullastare, en bil, det fanns en 


krossad glasruta på marken och diverse andra föremål. 


 


Vid den sista platsen, nummer 4 (bilaga 1) fanns den största mängden skräp. 


Uppskattningsvis fanns ungefär 20 till 25 gräsklippare, nio bilar, en husvagn, däck låg 


utspridda på fastigheten och även ett stort antal fanns samlade i en hög. Det fanns även 


fälgar, cyklar, en moped, cirka 10 till 15 snöslungor, hjullastare, grävmaskin och även 


andra maskiner, en båt, tunnor, avfettningsmedel med mera. Det fanns även farligt avfall i 


form av bilbatteri och olja i dunkar.     


 


Kontakt togs därefter med Roland Näslund och ett besök på fastigheten bokades. 


Tillsynsbesök gjordes 2016-10-28 på platsen, då närvarade även Roland Näslund. Roland 


Näslund uppgav att han äger skräpet och att han tyckte det var rimligt att hinna forsla bort 


det till 2017-05-31. Det uppgavs även att skräp och farligt avfall vid plats 1 skulle tas 


omhand inom en vecka, senast 2016-11-04. Några oljedunkar togs omhand direkt vid 


tillsynsbesöket. 


 


Ett uppföljande besök gjordes därefter 2016-11-04. Skräpet vid plats 1 hade inte forslats 


bort och tagits omhand utan fanns fortfarande kvar. Bilbatterierna och oljedunkar hade 


däremot tagits omhand, dock fanns fortfarande flaskor med andra kemikalier kvar på 


marken. 


 


Kontakt togs med Roland Näslund som uppgav att han skulle transportera bort det sista 


skräpet från plats 1. Vid nästa uppföljning, 2016-11-09 kunde konstaterats att en viss del av 


skräpet på plats 1 hade transporterats bort, städningen var dock inte färdigställd och det 


kvarstod fortfarande skräp på platsen bland annat kemikalier i flaskor. 


 


Då skräpet vid uppföljningen inte hade transporterats bort, förelades Roland Näslund att 


städa fastigheten (beslut § D 726, daterat 2016-11-10). Städning skulle enligt föreläggandet 


vara utfört till 2017-05-31. Roland Näslund kontaktade Miljö- och byggenheten via telefon 


2017-05-19 för att begära längre tid att utföra åtgärderna enligt föreläggandet (beslut § D 


726, daterat 2016-11-10). Tiden förlängdes med tre månader.  
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Uppföljning av föreläggandet utfördes 2017-07-24 av miljö- och byggenheten. Vid 


tillsynsbesöket konstaterades att städning enligt föreläggandet inte var utfört. Roland 


Näslund förelades därefter på nytt att städa fastigheten (beslut § 14, daterat 2018-01-04). 


Enligt föreläggandet skulle gräsklippare, snöslungor, traktorer, lastbil, skogsmaskin, fordon 


såsom personbilar transporteras bort senast 2018-06-30 samt skrot och avfall såsom cyklar, 


bildäck, träplankor, fordonsdelar, husvagn, båtar med mera avstädas till 2018-09-30. 


 


Föreläggande (beslut § 14, daterat 2018-01-04) följdes upp vid två tillfällen, 2018-10-10 


samt 2018-10-29. Vid uppföljningen 2018-10-10 hade ingen städning av fastigheten utförts. 


Vid plats 1 hade en husvagn med registreringsnummer KGR 598 och en svart Suzuki utan 


registreringsnummer tillkommit. Föreläggandet bedömdes inte som uppfyllt.  


 


Tillsynsbesöket 2018-10-29 utfördes då det inkommit information om ytterligare en plats 


på fastigheten som är nedskräpad. På platsen (markerad som plats 5 på kartan, se bilaga 1) 


fanns bland annat fyra personbilar varav en hade registreringsskylt GBJ 460, bildäck, 


snöslunga, lastpall, oljetank eller liknande, cistern, jordfräs, vagn med överbyggnad och 


jalusidörrar, underreden till två släpvagnar med mera.   


 


På grund av att det inte skedde någon uppstädning av fastigheten förelades Roland Näslund 


med vite om 200 000 kronor att forsla bort skräp på fastigheten till 2020-05-29 (§ 72, 


daterat 2019-05-13, dnr KS 36/2019). Beslutet överklagades av Roland Näslund men 


Länsstyrelsen avslog överklagan.  


 


Uppföljning av föreläggandet gjordes 2020-06-03. Det hade inte skett någon uppstädning 


och föreläggandet bedömdes inte som uppfyllt varav en ansökan om utdömande av vite 


gjordes till mark- och miljödomstolen. Mark- och miljödomstolen dömde Roland Näslund 


att betala det förelagda vitet om 200 000 kronor.  


 


Åtalsanmälningar gällande nedskräpning och oaktsam förvaring av avfall har även gjorts på 


samtliga tre fastigheter som skräpats ner, Gårdnäs 1:10, Västervik 1:1 och Lännäs 5:11 där 


Roland Näslund dömdes för miljöbrott, strafföreläggande godkänt 2022-05-30. 


 


Förvaltningens bedömning 


Miljö- och byggenheten bedömer att tidigare förelägganden inte har följts och att det inte är 


troligt att ytterligare förelägganden med eller utan vite kommer ge önskvärt resultat. Miljö- 


och byggenheten bedömer därför att det finns behov om att ansöka om verkställighet av 


beslutet hos Kronofogden.  


  


Miljö- och byggenheten bedömer även att ansökningarna om verkställighet av besluten för 


fastigheterna Gårdnäs 1:10 och Lännäs 5:11 bör göras samtidigt för att minimera risken att 


skräp flyttas mellan fastigheterna för att undgå städning.  
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Förvaltningens förslag till beslut  
Kommunstyrelsen beslutar med stöd av 26 kap. 17 § Miljöbalken (1998:808) att ansöka om 


verkställighet hos Kronofogdemyndigheten av nämndens beslut daterat 2019-05-13, § 72 


dnr KS 36/2019 


 


Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 


När Kronofogden verkställer beslutet om att städa fastigheten ska den föreläggandet riktar 


sig till, det vill säga Roland Rupert Näslund, betala kostnaden för Kronofogdens 


verkställande. Om personen saknar tillgångar för att täcka kostnaden för verkställandet kan 


Sollefteå kommun vara tvungen att stå för kostnaden.  


 


Miljö- och byggenheten utreder för närvarande möjligheten att utföra städningen av 


fastigheten i egen regi efter att ansökan om verkställighet gjorts till Kronofogden för att 


kunna minska kostnaderna. Alternativet är annars att Kronofogden anlitar någon att utföra 


städningen.   


 


 
Ärendets tidigare behandling 


Kommunstyrelsen 219-05-13 § 72 


 


Beslutsgång 


Utskottet för Samhällsutveckling 2022-09-16 


Kommunstyrelsen 2022-10-11 


 
Beslutsunderlag 


Förvaltningsyttrande, Ida Sundelin – KS 221/2022-1 


Muntlig föredragning, Ida Sundelin 
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§   40 Dnr: KS  223/2022 


 


Taxa livsmedelstillsyn 
 


Beslut 
Utskottet för Samhällsutveckling föreslår 


Kommunstyrelsen föreslå 


Kommunfullmäktige besluta 


 


- att fastställa Livsmedelstaxan i sin helhet. 


 


 


Ärendebeskrivning 


Lagstiftningen har gjorts om inom livsmedelslagens område vilket innebär att från 1 januari 


2023 måste alla kommuner börja med att efterhandsdebitera för den utförda 


livsmedelskontrollen. Sollefteå kommuns nuvarande taxa gällande timavgift, fastställdes år 


2012 varvid ett nytt taxeunderlag behövde tas fram. Timtaxan baseras på ett underlag från 


Sveriges kommuner och regioner.  


 


I den uträkningen blir resultatet två olika timavgifter, en för den planerade kontrollen och 


en annan för uppföljningar vid brister. I den för uppföljningar vid brister ingår inte restiden. 


I förslaget har dessa två taxor jämkats så det finns en timtaxa på 1000 kronor från dagens 


930 kronor. I Sollefteå kommun finns 137 privata livsmedelsföretag, 34 kommunala samt 


32 kommunala vattenverk och 10 stora vattenföreningar som berörs av ändringen. Taxan är 


bara ett steg i förändringar av livsmedelskontrollen, även risklassificeringen där antalet 


kontroller och kontrolltimmar räknas ut kommer att förändras under 2023.  


 


Samråd 


Vid utskicket av den årliga avgiften för 2022, i början av september skickades information 


om den nya taxan ut till alla livsmedelsföretag. 


 


Förvaltningens bedömning 


Att efterhandsdebitera kan innebära mindre intäkter innan inspektörerna har vant sig med 


det nya arbetssättet. Taxan är bara ett steg i förändringar av livsmedelskontrollen, även risk-


klassificeringen där antalet kontroller och kontrolltimmar räknas ut kommer att förändras 


under 2023. Dessa två processer kunde inte gå parallellt då företagen och kommunerna har 


haft mycket synpunkter på det nya som är på gång. För våra företagare blir det inte så stor 


skillnad, vi har under flera år utfört kontroller varje år för den årliga avgiften som betalts i 


förväg. Timavgiftens höjning från 930 kronor till 1000 kronor behövs för att inte kontrollen 


ska behöva bekostas med skattemedel. Troligtvis blir det dock inte dyrare för våra 


livsmedelsföretag eftersom vi kommer att ta ut för utförd livsmedelskontroll, i efterhand.  
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Det blir heller inte en alltför stor höjning om man tänker på att det är 10 år sedan själva 


timtaxan togs fram och index har aldrig räknats upp. Taxan är framräknad med hjälp av en 


mall från Sveriges kommuner och regioner och finns bilagd till ärendet. 


 


Förvaltningens förslag till beslut 


Livsmedelstaxan fastställs i sin helhet 


 


Beslutsplanering 


Samhälllsutvecklingsutskottet 2022-09-16 


Kommunstyrelsen 2022-10-11 


Kommunfullmäktige 2022-11-31 


 


Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 


Att införa efterhandsdebitering är nytt för miljö- och byggenheten och därför är det oklart 


om det kommer att bli en lägre intäkt för livsmedelskontrollen, det finns dock en risk att 


handläggare drar ner tiden för utfört arbete vilket leder till att livsmedelskontrollen inte 


finansierar sig själv vilket lagstiftningen kräver. Med tiden kommer dock detta system vara 


betydligt bättre för våra livsmedelsföretag som betalar först efter kontrollen har skett.  


 


Beslutsunderlag 


Förvaltningsyttrande, Maria Söderlund – KS 223/2022-1 


Bilaga 1 - Livsmedelstaxa 


Bilaga 2 - Uträkningsmodell för timtaxa livsmedel från SKR 


Muntlig föredragning, Maria Söderlund 
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§  41  Dnr: KS   211/2021      


 
Svar motion: Motorgård för ungdomar 
  
Beslut 
Utskottet för Samhällsutveckling föreslår 


Kommunstyrelsen föreslå 


Kommunfullmäktige besluta 


 


- att motionen anses besvarad 


 


 


Ärendebeskrivning 


Åsa Sjödén (S), har lämnat in en motion gällande "EPA-ungdomarna - Glesbygdens nästa 


entreprenörer?". 


 


Förslaget 


"De senaste tio åren har vi kunnat se en enorm utveckling på antalet EPA-traktorer 


inte bara i vår kommun utan också i stora delar av landet. Att äga och köra en  EPA är 


för kommunens ungdomar många gånger en förutsättnings för att kunna träffa 


kompisar och umgås utanför skoltid då kollektivtrafik i glesbygd ofta är minst sagt 


sparsam. Aldrig tidigare har så många unga tjejer haft egna bilar. Det är viktigt för 


jämställdheten att det finns bra och trygga ställen att träffas på 


 


Regeländringar på senare tid har också gjort det enklare "göra en  EPA" av en vanlig 


bil. Det behövs inte längre lika omfattande ombyggnationer av bilen för att bli 


godkänt. Att meka med sina bilar, installera ljud och ljus mm är trots förenklingarna 


fortfarande ett stort intresse bland ungdomarna och en självklar del i att vara  EPA- 


ägare. 


 


När antalet ungdomar som kör har ökat så har också kritiken mot dem blivit större. 


Ungdomarna vill så klart samlas, köra, spela musik och umgås och detta skapar 


irritation bland många vuxna. Att ge ungdomarna en möjlighet att samlas på ett ställe 


där de inte stör sin omgivning vore därför ett självklart sätt att underlätta för alla. Vi 


tror att det finns ett stort engagemang bland ungdomarna som vi vuxna behöver ta 


vara på inför framtiden. Ungdomarna är kreativa och uppfinningsrika när det kommer 


till att fixa med sina fordon. Vad är det som säger att vi inte bland dessa har 


morgondagens entreprenörer och näringsidkare? En "motorgård" med möjlighet till 


att meka, umgås och kanske fika, där ungdomarna själva får ta ett stort ansvar för 


verksamheten, tror vi skulle kunna göra mycket för dessa ungdomar. Kanske behöver 


det inte byggas upp en helt ny lokal, kanske finns det möjlighet att hyra in sig i redan 


befintliga. 
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Därför föreslår vi att Kommunfullmäktige beslutar utreda möjligheten att skapa en 


"motorgård" för kommunens ungdomar." 


 


Förvaltningens bedömning 


I budgetbeslut 2022 tilldelades 150 000 kronor för Mötesplats/Motorgård.  


 


Ungdomsenheten utreder i olika steg vad som efterfrågas av ungdomarna när det gäller 


mötesplatser/motorgårdar. Kartläggning har gjorts genom uppsökande verksamhet, genom 


spontana samtal, i enkätform och i samband med olika aktiviteter. 


 


När det gäller organiserad verksamhet så har det genomförts aktiviteter som  EPA-bingo, 


EPA-fika på Hullsta-Gård Ung, drive-in-bingo och " EPA-slinga".   


EPA-slingan innebär att köra till punkter utifrån latitud/longitud och väl framme möta 


specifika uppgifter som exempelvis att gissa ett däcks lufttryck, mäta och se vem som 


kommit närmast.  


Priser till de olika aktiviteterna har sponsrats av lokala entreprenörer. 


Ungdomssamordnaren påtalar även att  EPA-ungdomarna kommer till olika organiserade 


verksamheter, exempelvis på fritidsgårdarna eller körande sina fordon till träningar inom 


olika idrotter. 


 


Ungdomsenheten samverkar med lokala motorklubbar för att möta upp motorburen 


ungdom och deras behov. Nu närmast vid träff i Långsele under juni månad. 


 


Ungdomsenhetens olika sätt att nå  EPA-ungdomarna har rönt intresse i länet och 


Ungdomssamordnaren har varit inbjuden till en länsträff på Kommunförbundet 


Västernorrland för att informera om de insatser som genomförs i Sollefteå och den 


samverkan som finns såväl inom kommunen som med föreningslivet och med handlarna. 


 


Vid kontakt med andra kommuner framförs att det är en kort livscykel på  EPA-perioden 


och därmed en kort period som platsen är viktig för enskilda individer. Det innebär ett flöde 


av nya ungdomar som ska finna mötesplatsen/motorgården intressant.  


Det konstateras, från Ungdomsenheten, att det behöver vara en attraktiv lösning för att vara 


hållbart över tid. Därför är mycket viktigt med ungdomarnas synpunkter och medverkan 


samt det förtroende som byggts upp genom en etablerad kontakt mellan ungdomsenhetens 


medarbetare och  EPA-ungdomarna.  


Parallellt med dialog och aktiviteter som planeras och genomförs fortsätter 


ungdomsenheten arbetet för en långsiktig lösning tillsammans med motorklubbarna.  


 


Utifrån ovanstående bedömer förvaltningen att motionen anses besvarad. 


 


Förvaltningens förslag till beslut 


Motionen anses besvarad. 
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Beslutsplanering  


Utskottet för Samhällsutveckling 2022-09-12 


Kommunstyrelsen 2022-10-11 


Kommunfullmäktige 2022-11-31 


 


Ärendets tidigare behandling 


KF, 2021-06-28, §63 


 


Beslutsunderlag  


Förvaltningsyttrande, Siv Sjödin – KS 2011/2021-3 


Motion, Åsa Sjödén (S), KS 211/2021-1 


Muntlig föredragning, Siv Sjödin 
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§  42 KS 83/2021 


 


Svar Medborgarförslag: Fritidsgård i Näsåker 
 


Beslut 
Utskottet för Samhällsutveckling föreslår 


Kommunstyrelsen föreslå 


Kommunfullmäktige besluta 


 


- att medborgarförslaget anses besvarad 


 


 


Ärendebeskrivning 


Elisabeth Mähler, Näsåker, har lämnat in ett medborgarförslag gällande "Fritidsgård i 


Näsåker". Förslaget har fått mer än 25 röster sedan det publicerades på hemsidan, februari 


2021. 


 


Förslaget 


"På Hem- och Skolas årsmöte i Näsåker i slutet av förra året, var ungdomsgården i 


byn en utav punkterna på dagordningen. Bland de närvarande på mötet ansåg en klar 


majoritet, att Näsåkers ungdomar (från 12 år och uppåt) bör ha samma rättigheter och 


möjligheter som ungdomarna i grannbyarna. Samt också som de inne i Sollefteå stad. 


Där finns ungdomsgårdar som bedrivs i kommunal regi med anställd personal, som 


avlönas av kommunen och så vill vi i Näsåker också ha det. 


 


Det finns ett stort behov av en ungdomsgård i byn. I nuläget finns väldigt lite 


verksamhet som riktar sig till ungdomar i Näsåker. Och det finns ingen gemensam 


mötesplats för dem. I avsaknad av detta blir konsekvensen att ungdomarna hänger på 


byn, åker omkring i sina EPA-traktorer och upplever att de inte har något att göra. 


Samt att de är oprioriterade och oviktiga. Det är viktigt att fånga upp dessa ungdomar 


och erbjuda dem ett positivt sammanhang, där de kan växa, få möjlighet att vara 


tillsammans och ha en meningsfull fritid. 


 


Därför vill Hem och Skola att Näsåker får en ungdomsgård som drivs i kommunal 


regi, precis som i grannbyarna Junsele, Ramsele och Långsele. Utöver en egen 


ungdomsgård i byn skulle vi också gärna se ett utbyte och samverkan med de andra 


ungdomsgårdarna i närområdet." 
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Förvaltningens bedömning 


I budgetbeslut 2022 tilldelades 150 000 kronor för Fritidsgård i Näsåker.  


 


Under andra veckan i februari 2022, så snart restriktionerna till följd av pandemin tillät, 


besökte en fritidsledare från ungdomsenheten årskurs 6 i Näsåkers skola samt åk 7-9 i 


Junsele skola för att inbjuda ungdomarna till ett möte angående uppstart av Fritidsgård i 


Näsåker. 


Mötet hölls i Markusgården den 14 februari 2002, dit fjorton ungdomar kom för att 


diskutera aktiviteter och inköp tillsammans med ungdomsenhetens personal; fritidsledare, 


verksamhetsledare, musikhandledare samt handledare för film "afterschool". 


 


Fritidsgården har, sedan starten den 21 februari, öppet måndagar klockan 18.00 - 21.00 med 


verksamhet som vänder sig till ungdomar 12 - 18 år. 


 


Gällande utbyte och samverkan med andra fritidsgårdar, har det påbörjats. Under sportlovet 


anordnade Näsåker och Junseles fritidsgårdar en gemensam resa - inklusive liftkort och 


lunch - till slalombacken i Solberg. Trettioen ungdomar från Junsele och Näsåker deltog.  


 


Kommunens fritidsgårdar har gårdsråd i syfte att utveckla den lokala fritidsgårdens 


verksamhet. Det kommer att bildas ett gårdsråd även i den nystartade fritidsgården i 


Näsåker. 


 


Utifrån ovanstående bedömer förvaltningen att medborgarförslaget anses besvarat. 


 


Förvaltningens förslag till beslut 


Medborgarförslaget anses besvarat 


 


Beslutsplanering  


Utskottet för Samhällsutveckling 2022-09-12 


Kommunstyrelsen 2022-10-11 


Kommunfullmäktige 2022-11-31 


 


Ärendets tidigare behandling 


KF 2021-04-26, §7 


 


Beslutsunderlag  


Förvaltningsyttrande, Siv Sjödin – KS 83/2021-3 


Medborgarförslag, Elisabeth Mähler - KS 83/2021-1 


Muntlig föredragning, Siv Sjödin 


 


 







